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Protokół nr 41/18 

 

 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  

w dniu 19 lutego 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8
30

 

Zakończenie posiedzenia 10
10

 

 

 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

otworzyła i prowadziła posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, oraz Wójt Gminy Stargard Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca 

Wójta Jerzy Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska.  

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 6 członków Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu obecnych było 6 członków komisji. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

odczytała zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi 

do porządku. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji przewodnicząca poddała 

pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu jednogłośnie, tj. 6 głosami „za” przyjęła 

zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 23 lutego 2018 r. 

4. Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów 

komunalnych terenu  

Stanowisko komisji na sesję 
5. Informacja Wójta Gminy o stanie budynków i mieszkań komunalnych w gminie 

Opinia komisji na sesję 
6. Sprawy różne 

7. Zamknięcie posiedzenia komisji 

AD 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

zaproponowała przyjęcie protokołu Nr 40/18 z posiedzenia komisji w dniu 29 stycznia 

2018 r., bez odczytywania. 

Komisja jednogłośnie, tj. 6 głosami „za” przyjęła ww. protokół bez odczytywania. 
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AD 3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 23 lutego 

2018 r.  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

odczytała projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja je 

przeanalizowała, wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień udzielonych przez wójta oraz skarbnika, 

a następnie zaopiniowała jak niżej: 

Na prośbę Radnego Józefa Tracza jako pierwszy opiniowano projekt uchwały Nr 

XXXVII/258/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska, która poinformowała, że 

zwiększa się dochody o kwotę 1 153 709,00 zł i zwiększa się wydatki o kwotę 
1 153 709,00 zł. Skarbnik Gminy powiedziała, że zmiana ta jest podyktowana koniecznością 
zwiększenia budżetu w wydatkach na budowę wodociągu przy drodze w Grzędzicach. Jest 

ogłoszony przetarg na to zadanie i nie można pozwolić sobie na oczekiwanie na wolne środki, 

ponieważ pozostało jeszcze trochę czasu do zakończenia bilansu. Dlatego postanowiła na 

zwiększenie w budżecie przynajmniej o 1 mln zł. Jest to takie zwiększenie, które może ulec 

zmniejszeniu, jak będziemy wprowadzać wolne środki. Następna konieczność to zwiększenie 

o kwotę 132 tyś. zł, na dokumentację projektowo – kosztorysową rozbudowy szkoły 

w Strachocinie. Natomiast Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz poinformował, że przetarg 

na tę dokumentacje nie został rozstrzygnięty z tego powodu, że nie było tych pieniędzy 

zapisanych w budżecie. Wystąpiono do oferentów o zgodę na przedłużenie procedury 

i niektóre firmy wyraziły zgodę. Wójt Gminy przypomniał, że rozstaw cenowy ofert był na 

poziomie od 100 tyś. zł do 700 tyś zł. 

Następnie Skarbnik Gminy omówiła kolejne zmiany. Kwota 11 500 zł na dokumentację 
projektowo – kosztorysową wentylacji w budynku w Koszewie. Kwota 10 209 zł po 

dochodach i wydatkach. Będzie to wpływ z odszkodowania z PZU na remont piłkochwytów 

na Orliku. Natomiast aby był ten wpływ, należy wykazać fakturę poniesioną na ten wydatek. 

Stąd też od razu zaplanowano dochód. 

Kolejno Radny Mariusz Sikorski zapytał na jaka kwotę opiewa kosztorys na budowę sieci 

wodociągowej w Grzędzicach. Wójt Gminy sprawdził i powiedział, że jest dokumentacja 

i kosztorys na kwotę 1,940 mln zł.  

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski jednocześnie poinformował, że budowa wodociągu 

obejmie również miejscowość Lipnik, gdzie trzeba będzie przejść z wodociągiem drogą, gdyż 
chodnik wzdłuż drogi jest wąski i znajduje się w nim tyle mediów, że nie ma już miejsca na 

wodociąg. Poza tym będą wymieniane przyłącza do budynków. 

Następnie Radny Mariusz Sikorski zapytał jak będzie wyglądała ta inwestycja czasowo i czy 

nie będzie kolidować z inwestycją powiatową, ponieważ są plany zrobić objazd właśnie drogą 
przez Lipnik.  

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że nie będzie kolidować, gdyż jest zmiana 

koncepcji i nie będzie objazdu przez Lipnik. Ruch ma być skierowany od ulicy Spokojnej do 

Kunowa. 

Następnie Wójt Gminy wyjaśnił, że konieczność budowy wodociągu z Lipnika, 

spowodowana jest ze względu na wzrost zapotrzebowania zaopatrzenia w wodę, w związku 

z rozbudową Grzędzic, a modernizacja obecnego ujęcia dla Grzędzic w Lubowie, 

wymagałaby bardzo dużych nakładów finansowych. Ponadto Wójt wyjaśnił, że dzięki 

połączeniu z Lubowem, w razie awarii, ujęcie to będzie nadal stanowić alternatywne źródło 

dla Grzędzic i odwrotnie Lipnik dla pozostałych miejscowości zaopatrywanych przez ujęcie 

Lubowo. 

Radny Mariusz Sikorski potwierdził, że w Grzędzicach był problem z zaopatrzeniem w wodę 
zwłaszcza w okresie letnim.  
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Radny Józef Tracz zapytał kiedy inwestycja budowy wodociągu się rozpocznie i czy będzie to 

w tym roku. Odpowiadając Wójt Gminy potwierdził, natomiast Skarbnik Gminy wyjaśniła że 

inwestycja ta musi być spójna z budową ronda w Lipniku.  

Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 

Komisja jednogłośnie tj. 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXVII/253/18 w sprawie udzielenia dotacji celowej na remont 

zabytku 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

przypomniała, że uchwała dotyczy kościoła w miejscowości Święte, wysokość dotacji 

w kwocie 25 tyś. zł. Wobec braku pytań do niniejszego projektu, poddała go pod głosowanie. 

Komisja jednogłośnie tj. 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXVII/254/18 w sprawie upoważnienia do przyjęcia 

przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa i przebudowa szkoły podstawowej wraz z dobudową 

sali gimnastycznej i zagospodarowaniem terenu w miejscowości Sowno” do realizacji 

i złożenia wniosku o dofinansowanie 

Wójt Gminy poinformował, że jest możliwość pozyskania 40 % dotacji z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska przez WFOŚiGW, na część inwestycji związanej z ochroną 
środowiska dotyczącą termomodernizacji. Wójt Gminy wyjaśnił, że wygląda to w następujący 

sposób, a mianowicie można uzyskać 40% dotacji, natomiast na pozostałą część inwestycji 

związanej z ochroną środowiska trzeba wziąć nisko oprocentowaną pożyczkę. Wójt 

powiedział, że musimy wyodrębnić z całej inwestycji etapowość związaną 
z termomodernizacją, co też jest obecnie robione. 

Radny Maciej Lipka zapytał jaka jest koncepcja ogrzewania przewidziana w przypadku tej 

inwestycji. Wójt odpowiedział, że są to pompy ciepła. 

Natomiast Skarbnik Gminy powiedziała, że nie wie czy w przypadku inwestycji w Sownie, 

będzie możliwe wyodrębnienie tych części dotyczących termomodernizacji, ponieważ prace 

są zawansowane i nie wiadomo czy nie wiązałoby się to z poniesieniem większych kosztów, 

ale to już Wójt będzie wiedział po rozmowach z osobą, która będzie się zajmować tym 

wyodrębnieniem. Wójt Gminy zaś odpowiedział, że jutro ma spotkanie z tą osobą. 
Jednocześnie Wójt powiedział, że jeżeli nie, to jeszcze w ramach SOM, będzie ogłaszany 

nabór na termomodernizację i wówczas będziemy mieć gotową dokumentację. 

Radny Maciej Lipka zapytał czy wiadomo coś na temat ewentualnego pozyskania środków 

z Ministerstwa Sportu na te obiekty, czy będzie dofinansowanie? Wójt odpowiedział, że nie 

będzie, ponieważ wszyscy, do których były do tej pory zapytania odpowiedzieli negatywnie, 

ale będziemy jeszcze składać do końca marca wniosek do Ministerstwa Sportu. 

Komisja jednogłośnie tj. 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXVII/255/18 w sprawie upoważnienia do przyjęcia 

przedsięwzięcia pn. „Budowa świetlicy wraz z zagospodarowaniem terenu w Tychowie 

część I i II” do realizacji i złożenia wniosku o dofinansowanie 

Wójt Gminy powiedział, że sytuacja w tym przypadku wygląda podobnie jak we wcześniej 

omówionym projekcie. 

Komisja jednogłośnie tj. 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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− projekt uchwały Nr XXXVII/256/18 w sprawie podziału Gminy Stargard na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 

powiedziała, że zamiany dotyczą w miejscowości Grzędzice i Lipnik w okręgach nr 10 i 11. 

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski objaśnił na podstawie poglądowej mapy jak będzie 

wyglądać zamiana i które ulice z Grzędzic zostaną dołączone do Lipnika. Równocześnie 

wyjaśnił, że nie może być przekroczony wskaźnik, który wynosi 1,5, a w tej chwili 

w Grzędzicach wskaźnik ten jest przekroczony tj. 1428 mieszkańców podzielone przez 

wskaźnik normy przedstawicielstwa wynoszący dla gminy 851, daje 1,67, i powoduje, że 

powinny być dwa mandaty radnych, a zgodnie z przepisami nie mogą. Wobec czego okręgi 

zostały podzielone pod względem liczby mieszkańców i przedstawiają się następująco: 914 

mieszkańców dla Lipnika i części Grzędzic oraz 991 mieszkańców dla pozostałej części 

Grzędzic. Natomiast liczba mieszkańców w samym Lipniku wynosi ponad 400. Zastępca 

Wójta wyjaśnił, że podział liczby mieszkańców został zrobiony porównywalnie.  

Komisja jednogłośnie tj. 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XXXVII/257/18 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat 

oraz niepodatkowych należności budżetowych Gminy Stargard za pomocą innego 

instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany 

jest pieniądz elektroniczny 

Skarbnik Gminy krótko wyjaśniła, że uchwała dotyczy możliwości płacenia w kasie urzędu 

kartą płatniczą. Gmina wchodzi w program Ministerstwa Rozwoju z Krajową Izbą 
Rozliczeniową. 

Komisja jednogłośnie tj. 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

AD 4. Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska oraz wywozu odpadów 

komunalnych z terenu gminy  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek, 

poprosiła radnych o pytania lub uwagi, odnośnie przygotowanej w tej sprawie informacji, 

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Radny Józef Tracz zapytał od jak dawna są ustalenia odnośnie możliwości wywozu odpadów 

do punktu w Dolicach, gdyż nie pamięta o takiej informacji. Pozostali radni również 
potwierdzili, że nie pamiętają, aby taka informacja była podana do wiadomości. 

Wójt Gminy powiedział, że dokładnie nie przypomina sobie daty powstania PSZOKu 

w Dolicach. Jednocześnie oznajmił, że upiera się za tym, by PSZOK dla naszej gminy, był 

w Łęczycy, ale są opory ze strony ZGDO. Wójt Gminy powiedział, że także na ostatnim 

Walnym Zgromadzeniu zwracał na to uwagę, gdyż lokalizacja punktu w Łęczycy byłaby 

najkorzystniejsza dla mieszkańców gminy. Zdaniem Wójta może decydujący wpływ na to, że 

Związek nie dogaduję się w tej sprawie z ZZO, mają kwestie opłat. Była chyba taka 

propozycja opłaty 3 tyś zł miesięcznie. Dlatego trzeba będzie w miarę szybko do rozwiązania 

tego problemu przymusić ZGDO. 

Natomiast Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek, poprosiła Wójta Gminy o przekazanie 

mieszkańcom gminy informacji o możliwości wywozu odpadów do punktu w Dolicach, 

ponieważ mogą nie wiedzieć. Sama była wcześniej informowana o innych możliwościach 

wywozu odpadów, na przykład poprzez zamówienie kontenera z MPGK.  

Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski powiedział zaś, że inne firmy, które jeszcze jakiś 
czas temu odbierały odpady na indywidualne zlecenie, nie są już zainteresowane i nie chcą 
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świadczyć tych usług. Natomiast Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że 

rozwiązaniem mogłyby być worki typu bigbag, ale firma świadcząca usługi na terenie 

Związku nie ma sprzętu by móc odbierać te worki.  

Następnie Radny Mariusz Sikorski, zapytał Wójta Gminy o zmiany sposobu naliczania opłat. 

Wójt Gminy opowiedział, że Zarząd próbuje przygotować jakieś propozycje zmian. Na 

ostatnim posiedzeniu była dyskusja na temat terminu trwania umowy. Wójt Gminy 

powiedział, że zwrócił się z prośbą do ZGDO o stanowiska radców związku w tej spawie oraz 

umowę pomiędzy Związkiem, a firmą świadczącą usługę wywozu, by kolejno przekazać te 

dokumenty do analizy naszej kancelarii prawnej. Według tego co przygotowała mecenas 

Patrycja Rybak-Dębińska, wynika, że w naszym przypadku umowa ta obowiązywać będzie 

do 31.12.2019 roku. Maksymalna wartość wynagrodzenia ofertowego za wykonanie całości 

przedmiotu umowy to kwota 35 256 834,69 zł, ustalona w przetargu. Ponadto strony zgodnie 

oświadczyły, że rzeczywiste ilości odebranych i zagospodarowanych na podstawie umowy, 

odpadów mogą różnić się od szacunkowej ilości odpadów komunalnych, o których mowa w 

ust. 1. W związku z powyższym zamawiający zobowiązany jest zapłacić wykonawcy 

wynagrodzenie za faktycznie odebrane i zagospodarowane w ramach realizacji postanowień 
umowy, ilości odpadów stanowiących przedmiot niniejszej umowy w kwotach szczegółowo 

wskazanych w paragrafie 8 ust. 2 umowy. W tym miejscu radca wskazał, że w umowie brak 

jest regulacji, które przewidywałyby rozwiązanie umowy przed upływem terminu, o którym 

mowa w paragrafie 2 ust. 1, czyli przed 31.12.2019 r. W przypadku wypłacenia przez 

zamawiającego kwoty, o której mowa w paragrafie 8 ust. 1 umowy, czyli maksymalnej 

wartości wynagrodzenia ofertowego, brak jest również regulacji w przedmiocie 

maksymalnego zobowiązania zamawiającego względem wykonawcy. Konkludując termin 

obowiązywania umowy został określony do 31.12.2019 r. W przypadku wcześniejszego 

wyczerpania kwoty, o której mowa w paragrafie 8, czyli 35 256 834,69 zł, Związek 

zobowiązany jest zapewnić środki ponad wyżej wymienioną kwotę na realizację przedmiotu 

umowy. Umowa nie ulega rozwiązaniu przed 31.12.2019 r. Ponadto w tej sytuacji gdyby na 

dzień rozwiązania umowy kwota, o której mowa w paragrafie 8 ust. 1, nie została 

wyczerpana, nie spowoduje to przedłużenia umowy ponad termin określony w paragrafie 2, 

czyli 31.12.2019 r.  

Radny Mariusz Sikorski stwierdził, że z tego wniosek jest prosty, że ktoś, kto pisał tę umowę, 
zrobił to tak nieudolnie, iż zadziała zupełnie odwrotnie niż zamierzał. Radny powiedział, iż 
wcześniej była mowa, że wyczerpujemy kwotę i umowa się kończy. A z tej interpretacji, 

którą odczytał Wójt, wynika dokładnie odwrotnie, że wcale nie obliguje nas kwota, a obliguje 

data. Wójt Gminy potwierdził, że faktycznie wcześniej było tak przedstawiane, że kwota ta 

może starczyć do końca marca 2019 r. Teraz ilość śmieci spadła, może to wpływ kontroli 

prowadzonych nad firmą odbierającą odpady. 

Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek, poruszyła kwestię wykazu miejscowości 

z podaniem ilości braku złożenia deklaracji i pytała z czego wynikają te braki i czy nie da się 
tego ustalić. Natomiast Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski zapytał czy nie 

ma możliwości pozyskania informacji odnośnie osób, które nie złożyły deklaracji, by móc 

zweryfikować może nieprawidłowości. Zaś Radny Józef Tracz zwrócił uwagę na dług gminy, 

jeżeli chodzi o opłaty.  

Zastępca Wójta Jerzy Makowski powiedział, że wystąpi z zapytaniem do Związku 

o możliwość pozyskania informacji jakich nieruchomości dotyczą braki deklaracji. 

Radny Mariusz Sikorski zainteresował się czy wykaz zbiorników bezodpływowych był 

aktualizowany. Wójt Gminy powiedział, że sprawdzi jak to wygląda. 

Wobec braku dalszych pytań, Komisja po przeanalizowaniu i zapoznaniu się z informacją, 
wyrażając swoje stanowisko, powyższą informację przyjęła. 
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AD 5. Informacja Wójta Gminy o stanie budynków i mieszkań komunalnych w gminie 

Następnie Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu analizowała przygotowaną 
w tej sprawie informację, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Radny Mateusz Jarosz zauważył, że w porównaniu do ubiegłego roku, kwota zadłużenia 

pozostaje na tym samym poziomie.  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek, 

porównała ilość posiadanych lokali do zapotrzebowania, na które oczekuje 182 rodziny. 

Zaś Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski, zwrócił się z prośbą do Wójta 

Gminy, że gdyby pojawiły się pieniądze, żeby przekształcić i sprzedać pozostałą górną część 
budynku byłej szkoły w Barzkowicach lub ewentualnie przekształcić na lokale socjalne, 

ponieważ zaraz dach budynku będzie wymagał remontu. 

Wójt Gminy przypomniał, że był już taki plan by przekształcić i sprzedać. Były zaplanowane 

w budżecie pieniądze na sporządzenie takiego projektu przekształcenia na lokale, ale po 

rozeznaniu cenowym okazało się, że jego koszt może wynieść 100 tyś. zł, a było 

przewidziane 40 tyś. zł. 

Natomiast Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek stwierdziła, że gmina powinna posiadać 
lokale w razie jakiś nieprzewidzianych zdarzeń losowych, ponieważ w takich sytuacjach ma 

obowiązek je zapewnić. 

Wobec braku dalszych pytań, Komisja po przeanalizowaniu i zapoznaniu się z informacją, 
wyrażając swoje stanowisko, powyższą informację przyjęła. 

AD 6. Sprawy różne 

Jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego 

i Budżetu Sylwia Więcek, która odniosła się do stanu dróg, które są w tragicznym stanie. 

Przewodnicząca Sylwia Więcek stwierdziła, że jest już sprzyjająca pogoda, by robić remonty. 

Kolejno wymieniła drogi oraz odcinki dróg, które są w tragicznym stanie i wymagają 
remontów tak jak droga w Koszewku, skrzyżowanie Wierzchląd – Skalin. Ponadto w Skalinie 

drogą wokół krzyża w części należącej do powiatu, nie idzie przejechać. Przewodnicząca 

powiedziała również, że pobocza pozarywane są, przy skręcie z drogi z Koszewa do Skalina. 

Wójt Gminy Stargard Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że podpisał już dwa zlecenia dla 

firmy na remont, choć dokładnie nie pamięta, których dróg one dotyczą. Wójt Gminy 

przyznał, że warunki zaczynają się powoli stabilizować i teraz remonty powinny pójść 
szybciej i z lepszym skutkiem. 

Następnie Radny Józef Tracz zgłosił odcinek drogi przy drodze z Ulikowa przed Bębnikątem, 

która jest przejezdna przy prędkości 5 km na godzinę. Są tam dwie duże i głębokie wyrwy, 

asfalt jest wypłukany przez spływającą wodę. Jest też duża różnica wysokości między 

jezdnią, a poboczem. Teraz stoi tam woda i dla kierowców nie znających sytuacji, zjechanie 

na pobocze może się skończyć uszkodzeniem podwozia. Radny Józef Tracz poprosił, by 

wystąpić do powiatu o remont drogi w Kiczarowie, zwłaszcza na odcinku wyjeżdżając 

z miejscowości w kierunku Grabowa, gdzie sytuacja jest tragiczna. Następnym wymagającym 

remontu jest odcinek drogi powiatowej do Ulikowa pomiędzy ostatnimi torami, a krzyżem. 

Nie ma pobocza nie można się wyminąć. Stąd też prośba Radnego o zgłoszenie remontów do 

powiatu, aby poprawić bezpieczeństwo. 

Natomiast Radny Mariusz Sikorski, po petycji mieszkańców w sprawie ulicy Anny 

Jagiellonki w Grzędzicach, powiedział, że sprawdził jak wygląda ta droga, i stwierdził, że 

takiej drogi jeszcze nie widział. Jest pewny, że jest ona rozjeżdżona przez duży sprzęt przy 

wywozie buraków. To co pisali mieszkańcy w petycji o koleinie o głębokości 80 cm jest 

prawdą, faktycznie ma ona taką głębokość. Następnie Radny Mariusz Sikorski podziękował 
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za odwodnienie ulicy Jeziornej, które zostało solidnie wykonane oraz oczyszczono rowy. 

Jednocześnie Radny Sikorski poprosił o lampę, dla poprawy bezpieczeństwa, o której już 
wcześniej wspominał. 

Radny Maciej Lipka natomiast zgłosił drogę Żarowo – Grzędzice i zapytał czy mieszkańcy 

zabudowanych działek przy tej drodze zgłosili się do gminy w sprawie odwodnienia i czego 

konkretnie żądali. Odpowiadając Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski, powiedział, że 

zgłosił się jeden z mieszkańców najbardziej zalanego domostwa. W terenie byli pracownicy. 

Pomoc zaoferował też deweloper, który wybudował domy. Na taki stan ma wpływ również 
układ terenu. Problem zalewania zaczyna się pojawiać, także po drugiej stronie drogi. Na 

chwilę obecną udało się doraźnie zaradzić. Radny Mariusz Sikorski przypomniał zaś, że na 

zebraniu w sprawie przebudowy drogi, była w planie budowa w tym miejscu zbiornika 

retencyjnego. 

Kolejno Radny Maciej Lipka zgłosił problem dotyczący drogi powiatowej w Żarowie, która 

zaczyna się zapadać przy pętli autobusowej oraz pozapychanych studzienek przy numerze 15. 

Ponadto Radny Lipka poprosił, by zainteresować Powiat również tematem chodnika, który 

także w niektórych miejscach się zapada, a w części jest powypychany przez korzenie drzew. 

Kolejnym problemem zgłoszonym przez Radnego była droga – przedłużenie ulicy Reymonta, 

gdzie stoi woda oraz kwestię jej oświetlenia. Poza tym Radny podziękował za odwodnienie 

sali wiejskiej w Żarowie, oraz jednoczenie poprosił o ogrodzenie przy świetlicy, aby 

zapewnić bezpieczeństwo dzieci uczęszczających na zajęcia w świetlicy prowadzone przez 

TPD. 

Natomiast Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Grabski, podziękował za odwodnienie 

placu zabaw przy świetlicy w Barzkowicach oraz powiedział, że jest jeszcze potrzeba zrobić 
odwodnienie do końca rowku przy ulicy. Ponadto zgłosił fatalny stan drogi na odcinku 

z Barzkowic do Brudzewic. 

Następnie głos zabrał Radny Mateusz Jarosz, który zgłosił problem z dojściem do świetlicy 

w Świętym. Świetlica jest wynajmowana co tydzień, a na placu przed jest błoto. Radny 

poprosił o zabezpieczenie tego terenu. Kolejno Radny Mateusz Jarosz, ponownie porosił 

Wójta Gminy, aby poinformować osoby, które będą wynajmować świetlicę w Strachocinie 

w maju, że powierzchnia sali będzie ograniczona o połowę, tak by najemcy nie byli 

rozczarowani tą powierzchnią, jeżeli planowali korzystać z całej sali. Radny zgłosił, że na 

niewielkim odcinku drogi oznaczonej numerem 75/1 w Strachocinie, gdzie się kończy rowek 

kanalizacyjny, po obu jej stronach zrobiło się załamanie gruntu i teraz wykrusza się asfalt. 

Poza tym poprosił by zwrócić uwagę na przyszłość, żeby osobom, które dostają pozwolenie 

na wyłożenie kostką pobocza przy swoich nieruchomościach, robiły to do krawędzi jezdni, 

a nie pozostawiały przerwy między chodnikiem, a ulicą, by w ten sposób zabezpieczyć 
pobocze jezdni przed zarywaniem. Następnie Radny Mateusz Jarosz powiedział o problemie 

z postawieniem znaku zakazu zatrzymywania przy drodze brukowej w Strachocinie, 

o którego postawienie wystąpił we wrześniu ubiegłego roku i do tej pory nie zostało to 

wykonane. Podobnie sprawa wygląda z prośbą o wykonanie zabezpieczenia wyrwy w drodze, 

którą zgłosił w grudniu. Wyrwa obecnie powiększyła się i ma już średnicę 1,5 m i nie jest 

zabezpieczona. Ponadto Radny Mateusz Jarosz poruszył również problem z drogami 

gruntowymi, których stan jest fatalny pomimo posypywania szlaką, a problem ten dotyczy 

całej gminy.  

Z kolei Radny Krzysztof Kowalczyk zgłosił do naprawy drogę gminną w Krąpielu odcinek od 

drogi krajowej nr 10 w kierunku Żukowa oraz problem na drodze gminnej oznaczonej 

numerem 92/4 na osiedlu w Krąpielu, gdzie pod płytami robią się zarwy, szczególnie na 

odcinku przy budynkach nr 39 i 40, przy wyjeździe do oczyszczalni. Jednocześnie Radny 
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poprosił, by również zgłosić do powiatu wyrwę na drodze powiatowej w Krąpielu przy 

posesji nr 12, gdyż ma ona wymiary 1,5 m na 2,5 m. 

Radny Mateusz Jarosz przy okazji przypomniał o fatalnym stanie drogi powiatowej 

w Trzebiatowie i Pęzinie. Natomiast Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek, przypomniała 

o złym stanie drogi w Koszewku.  

Radny Mariusz Sikorski zapytał Wójta Gminy, kiedy odbędzie się przetarg na drogę 
w Grzędzicach. Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że przetarg na pewno 

będzie ogłoszony w terminie w miesiącu lutym. 

Kolejno Radny Mariusz Sikorski zapytał Wójta Gminy, jak wygląda sytuacja ze szkołą 
w Grzędzicach jeżeli chodzi o część projektową, ponieważ były tam problemy 

z Nadleśnictwem, i jak wyglądają terminy oddania projektu. Wójt Gminy Kazimierz 

Szarżanowicz oraz Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedzieli, że sprawdzą i zorientują 
się jak to wygląda. Jednocześnie Wójt Gminy poinformował, że Dyrektor Szkoły została 

poproszona o przedstawienie doraźnych potrzeb w zakresie rozluźnienia sytuacji w szkole. 

Pani Dyrektor napisała, że chyba trzy kontenery różnej wielkości rozwiązywałyby temat na 

dłuższy okres. Wójt Gminy powiedział także, że będzie na ten temat jeszcze rozmawiać. Wójt 

Gminy wyjaśnił, że jest to kwestia postawienia kontenerów modułowych, by móc je 

skomunikować i wspólnie z Zastępcą byli w szkole, by zobaczyć jak to wygląda pod 

względem możliwości ich postawienia. 

Natomiast Radny Mariusz Sikorski i Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek, powiedzieli, że 

sytuacja w szkole Grzędzicach jest fatalna. 

Dalej Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek, zapytała Wójta Gminy czy podejmujemy 

dyskusje na temat możliwości przeniesienia starszych klas do budynku, w którym znajduje się 
Gimnazjum. Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że w ogóle nie podejmuje 

tego tematu, gdyż do tego budynku przenosi się szkoła budowlanka i już częściowo od 

następnego roku. Natomiast do budynku po budowlance, ma być przeniesiona Prokuratura.  

Zaś Radny Mariusz Sikorski zapytał Wójta Gminy, czy wcześniejsze plany przeniesienia 

GOPS na ulicę Bydgoską są nadal aktualne. Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa jest 

aktualna i czekamy na decyzję Wojewody, ponieważ budynek należy do Skarbu Państwa. 

Wojewoda może przekazać lub sprzedać z bonifikatą. Gmina wystąpiła do Wojewody 

o udzielenie przy sprzedaży możliwie najwyższej bonifikaty. Poza tym Wójt Gminy 

powiedział o kwestii zabrania OAS, który znajduje się w budynku Gimnazjum. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Sylwia Więcek, w związku z otrzymaniem informacji 

odnośnie pozyskania Grantów Sołeckich na 2018 rok, zapytała o to kto tworzy taki wniosek, 

projekt, czy sołtysi robią sami, czy zgłaszają na przykład do Gminy do Pani Troszczyńskiej, 

ponieważ rozumie, że sam wniosek składa Gmina. 

Wójt Gminy odpowiedział, że sołtysi sami przygotowują wnioski, a Pani Troszczyńska 

oczywiście jest do pomocy. Kolejno Przewodnicząca Sylwia Więcek zapytała skąd mają 
pochodzić środki finansowe na realizację projektów oraz czy w budżecie gminy są 
zabezpieczone środki na takie granty, gdyby na przykład była potrzeba dołożyć część 
środków na wkład własny do projektu. Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy oraz Skarbnik, która 

powiedziała, że takich środków nie ma w budżecie, jeżeli środki z funduszu sołeckiego nie 

będą wystarczające, a żeby zabezpieczyć środki na ten cel, była by potrzebna zmiana 

w budżecie, ale takich środków na ich zabezpieczenie nie ma. Natomiast Wójt Gminy 

powiedział, że projekty, na które sołectwo nie będzie miało środków z funduszu sołeckiego 

nie będą składane. 

Radny Mateusz Jarosz zapytał o nakazy podatkowe czy konieczne jest na przykład wysyłanie 

kilku nakazów osobno do tej samej osoby, czy te nakazy nie mogłyby być w jednej kopercie. 
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Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż wynika to z przepisów, gdyż odbiór każdego nakazu musi być 
potwierdzony. 

AD 7. Zamknięcie posiedzenia komisji  

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek, podziękowała wszystkim za udział i zamknęła 

posiedzenie komisji. 
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